
SKIBBY KOMMUNE

BYRÅDSMØDE

Dagsorden til byrådets møde onsdag den 29. ok
tober 1997 kl. 19.00 i byrådssalen.

Medlemmer:
Kim Rockhill 
Hans Jørgen Mortensen 
Anni Skov 
Preben Lansø 
Bendt Bach Sørensen 
Annie Hansen 
Anders Clausager 
Knud 0. Andreasen 
Hans Henning Bjørnsen 
Holger Andersen 
Jens Brogaard Jensen 
Steen Berthelsen 
Bent Vestergaard Jensen

Fra administrationen:
Lisbeth Lemmich 
Ingrid Hansen

Bemærkninger:

Der er ikke formandsmøde.
Det lukkede møde afholdes efter det åbne møde.
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SKIBBY KOMMUNE

BYRÅDSMØDE

i.

Udvalgsdagsordener

Dagsordener fra afholdte møder i følgende udvalg 
er udsendt tidligere:

Miljø- og teknikudvalget - den 24/9 
Skole-, social- og sundhedsudvalget - den 30/9 
Hovedsamarbejdsudv. for skole-, social- og sund- 
hedsudv. - den 9/9 og 25/9
Hovedsamarbejdsudv. for det tekniske område - 
den 3/9 og 25/9
Hovedsamarbejdsudvalget for administrationen - 
den 25/9
Fællesudvalget - den 10/9 og 25/9 
Økonomiudvalget - den 21/10

Desuden er fremlagt udskrift af:
• Møde i Kommuneforeningen i Frederiksborg 

amt torsdag den 25. sept. 1997.

a)
KommuneKredit har meddelt, at der i henhold til 
kreditforeningens vedtægter skal afholdes valg til 
bestyrelsen. Bestyrelsen består af 10 medlemmer 
valgt af de amter og kommuner, der er medlem
mer af foreningen. Primærkommunerne vælger 8 
medlemmer og en suppleant for hver af disse. 
Bestyrelsesmedlemmer og deres suppleanter væl
ger for 6 år, således at halvdelen af bestyrelsen 
afgår hvert 3. år.
Kommunernes Landsforening oplyser, at de ind
stillingsberettigede grupper på foreningens dele
gere tmøde i juni 1997 vedtog at indstille kandi
dater til KommuneKredits bestyrelse.
Skibby kommune har tilsluttet sig denne indstil
ling.
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2.

Vandforsvningsnlanlægning 

J.nr. 13.02.00P15/BC

Udvalget vedtog på møde den 23. april 1997 ud
kast til forslag til vandforsyningsplan.
Udkastet er fremsendt til de 17 almene vandfor
syninger, og den 19. juni 1997 forelagde kommu
nen udkastet på et møde, hvor vandværkerne var 
indbudt. Der var mødt repræsentanter for 15 af 
vandværkerne.
På mødet blev det aftalt, at vandværkerne drøfter 
sagen og fremsender eventuelle bemærkninger til 
udkastet senest 1. september 1997.
Udkastet indeholder en kortlægning af de enkelte 
vandværkers nuværende forsyningsområde og 
henstiller til vandværkerne at indlede et fremti
digt samarbejde.
Vi har modtaget bemærkninger fra Manderup 
Vandværk, som oplyser, at en forøgelse af forsy
ningsområdet ikke er mulig med den nuværende 
kapacitet. Denne bemærkning strider ikke mod 
udkastet.
Det anbefales derfor at forslaget godkendes. 
Forslaget skal herefter fremlægges for offentlig
heden til gennemsyn i mindst 3 måneder. Dette 
annonceres i Lokalavisen. Samtidig sendes for
slaget til Embedslægeinstitutionen og Frederiks
borg Amt.
Herefter tages stilling til, om forslaget bør æn
dres som følge af indkomne indsigelser. Efterføl
gende forelægges planen for Amtsrådet til god
kendelse.
Skrivelse af 15. august 1997 fra Manderup Vand
værk vedlægges.
Miljø- og teknikudvalg anbefaler på møde den 
24. september 1997, at forslag til vandforsy
ningsplan godkendes.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 22. 
oktober 1997 miljø- og teknikudvalgets indstil
ling.
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SKIBBY KOMMUNE

BYRÅDSMØDE

3.

Skolevæsenets endelige normering og fordeling af 
timer for skoleåret 1997/98

J. nr. SSSF 81.01

Byrådet godkendte på sit møde den 19. marts 
1997 normeringsplanen for skoleåret 1997/98.
På baggrund af denne beslutning, er der udarbej
det den endelige normeringsplan.
Den foreløbige normering (februar) var 1,3 lærer
stilling for høj i forhold til den endelige norme
ring, hvilket er yderst uheldigt. (Marbækskolen 
afleverer dog ca. 0,250 stilling retur på grund af 
lav tilmelding til 10. klasse).
Der er ramt meget flot på det område, der traditi
onelt har givet de største fejlskøn tidligere, nem
lig ved overgangen fra 8. - 9. klassetrin.
Omkring 10. klasserne er der skønnet en del ved 
siden af, men her er fejlskønnet ikke så katastro
falt, idet 10. klasserne får tildelt timer pr. klasse 
og ikke pr. elev.
Det reelle fejlskøn ligger i år på til/fr aflyt ningen 
af elever til kommunen, idet der har været et 
fraflytningsoverskud på 15 elever. Der har ikke 
tidligere været en tendens, som kunne give et 
fingerpeg i den retning. Sidste år udviste et til
flytningsoverskud på 3 elever.
Skole.- social- og sundhedsudvalget anbefaler 
på sit møde den 30. september 1997 den endelige 
normering for skoleåret 1997/98. 
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 22. 
oktober 1997 skole-, social- og sundhedsudvalgets 
indstilling.
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SKIBBY KOMMUNE

BYRÅDSMØDE

4.

Fælles rådgivende organ 

J. nr. SSSF 00.01A16

I forbindelse med ændringer i lov om folkeskolen, 
med virkning fra 1. august 1997, har kommunen 
pligt til fremover, at afholde mindst to årlige mø
der med repræsentanter for skolebestyrelserne, 
såfremt der ikke er nedsat et fælles rådgivende 
organ.
I 1994 besluttede byrådet, at man ikke ville etab
lere fælles rådgivende organ, selvom skolebesty
relserne på kommunens 3 skoler ønskede dette.
På baggrund af lovændringen bør der tages stil
ling til, hvorvidt der skal nedsættes et fælles 
rådgivende organ, eller om lovens krav kan op
fyldes med afholdelse af to møder årligt. Udval
gets møder med den enkelte skolebestyrelse er 
formentlig ikke tilstrækkelig til at opfylde lovens 
krav.
Skole-, social- og sundhedsudvalget anbefalede på 
sit møde den 26. august 1997, at der nedsættes et 
fælles rådgivende organ for skoleområdet samt af 
forslaget til sammensætning af det fælles rådgi
vende organ skulle sendes til udtalelse i skolebe
styrelserne.
De 3 skolebestyrelsers udtalelser er indkommet. 
Skole.- social- og sundhedsudvalget anbefaler 
på sit møde den 30. september 1997, at der ned
sættes et fælles rådgivende organ for skoleområ
det og at sammensætningen bliver som følger:
• 2 forældrevalgte fra hver skolebestyrelse.
• 1 lærerrepræsentant fra hver skolebestyrelse.
• Skolelederen fra hver skole.
• Forvaltningschefen på skoleområdet.
• 2 politikere fra skole-, social- og sundhedsudv.
• 1 sekretær fra forvaltningen.
Dog kan det ikke anbefales, at der skal deltage 
elevrepræsentanter.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 22. 
oktober 1997 skole-, social- og sundhedsudvalgets 
indstilling.



SKIBBY KOMMUNE

BYRÅDSMØDE

5.

Vedtægter for ældre- og handicaprådet 

J. nr. SSSF 00.01A16

Ældre og handicaprådet fremsendte i august må
ned forslag til vedtægter for rådet. Skole-, social- 
og sundhedsudvalget besluttede på sit møde i 26. 
august 1997, at forslaget blev ændret på flere 
punkter.
Forvaltningen udarbejdede derfor et forslag, som 
har været fremsendt til ældre- og handicaprådet 
og har været drøftet med formanden for ældre- og 
handicaprådet.
Ældre- og handicaprådet havde 2 punkter, som 
man ikke er enige med forvaltningen i.
Det drejer sig om:
• forvaltningens forslag punkt 3.4, som lyder: 

“Ældre og handicaprådet kan arbejde direkte 
til alle forvaltninger, dog orienteres skole-, so
cial- og sundhedsudvalgets formand først/’ Rå
det ønsker ikke at orientere.

og
• ældre- og handicaprådets forslag punkt 2.7, 

som lyder: “Byrådet kan uddelegere kompeten
ce til Rådet, men ikke uden der har fundet en 
forhandling sted mellem byråd og ældre- og 
handicaprådet”. Dette punkt ønsker rådet skal 
med i de nye vedtægter.

Kopi af vedtægterne er udsendt til byrådsmed
lemmerne.
Skole.- social- og sundhedsudvalget anbefaler 
på sit møde den 30. september 1997 forvaltnin
gens forslag, idet man ikke på nuværende tids
punkt ønsker at imødekomme ældre- og handi
caprådets ønsker. Hvis det senere viser sig hen
sigtsmæssigt i det daglige samarbejde, kan ved
tægterne ændres påny.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 22. 
oktober 1997 skole-, social- og sundhedsudvalgets 
indstilling.



SKIBBY KOMMUNE

BYRÅDSMØDE

6.

Den fremtidige distriktspsykiatri i Frederiksborg 
amt

J. nr. SSSF 16.00.01

Frederiksborg amts sundhedsudvalg og socialud
valg besluttede i januar 1997 at iværksætte en 
udredning til brug for en stillingtagen til di
striktspsykiatriens fremtidige indhold og organi
sation i Frederiksborg amt. Målet er en oprust
ning af distriktspsykiatrien og de sociale tilbud 
til sindslidende. Der har været nedsat en ar
bejdsgruppe med kommunal og amtslig deltagel
se.
Arbejdsgruppen har afsluttet sit arbejde og der er 
udarbejdet forslag m/bilag til fremtidens di
striktspsykiatri i Frederiksborg amt. 
Sundhedsudvalget og socialudvalget har ikke 
realitetsbehandlet forslaget, men ønsker at frem
sende det til kommunerne som grundlag for en 
debat om distriktspsykiatriens målgruppe, ind
hold og organisering. De enkelte kommuners 
skriftlige kommentarer skal fremsendes til amtet 
senest den 1. oktober 1997.
Kommuneforeningen i Frederiksborg amt, social 
og sundhedsudvalget har på sit møde den 26. 
august 1997 besluttet af fremkomme med be
mærkninger.
Skole.- social" og sundhedsudvalget anbefaler 
på sit møde den 30. september 1997, at Kommu
neforeningens kommentarer, jvf. skrivelse af 17. 
september 1997, følges.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 22. 
oktober 1997 skole-, social- og sundhedsudvalgets 
indstilling.
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7.

Ansøgning om kommunegaranti 

J.nr. BK 18.17

Bestyrelsen for produktionsskolen Over Broen 
har fremsendt ansøgning om en kommunegaranti 
for lån på kr. 857.096. Lånet skal anvendes til at 
indrette 491 kvm lokaler til Daghøjskolen, som 
længe har ønsket at få bedre lokaler. 
Ansøgningen er fremsendt til Skibby, Jægerspris 
og Frederikssund kommuner, idet de tre kommu
ner i forvejen giver et årligt tilskud til Produkti
onsskolen.
Det er aftalt administrativt at ansøgningen be
handles sideløbende i de 3 kommuners fagudvalg, 
økonomiudvalg og byråd.
Internt notat af 15. september fra kommunaldi
rektøren i Skibby vedlægges.
Indstilling:
Det indstilles, at Skibby, Jægerspris og Frede
rikssund kommuner meddeler kommunegaranti 
til det lån produktionsskolens bestyrelse ønsker 
at optage til indretning af 491 kvm lokaler på 
Produktionsskolen. Hver kommune giver kom
munegaranti på 1/3 af beløbet i alt kr. 285.700,-, 
idet det forudsættes at alle tre kommuner giver 
tilsagn om garanti.
Økon omiudvalgets møde den 22. oktober 1997: 
Kim Rockhill og Anders Clausager anbefaler ind
stillingen.
Knud 0. Andreasen afventer stillingtagen, idet 
han forinden ønsker overblik over antal ele- 
ver/udnyttelse af daghøjskolen.
Steen Berthelsen deltog ikke i sagens behandling 
på grund af inhabilitet.
Bent Vestergaard Jensen var fraværende.

Notat fra Daghøjskolen på de ønskede oplysnin
ger lægges i sagen senest tirsdag.
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LUKKET MØDE

i.

Ansættelse af teknisk chef

J.nr. LP 6.00

Økonomiudvalget


